
Referat generalforsamling i foreningen Vestsjællands Arbejdende Kunstværksteder 

 

Mandag den 27. Maj kl. 18:00-19:30 

 

Dagsorden:  

  

1. Valg af dirigent 
Christopher vælges 

 
2. Valg af referent 

Troels 
 

3. Valg af stemmetæller 
Eva Steen Christensen og Nicolai Risbjerg 

 
4. Forkvinden aflægger årsberetning 

se side 2-3 
 

5. Christopher Lund forelægger det reviderede årsregnskab for 2023 
Regnskabet og revisionsprotokolat godkendes 

 
6. Bestyrelsens forslag til det kommende års Kontingent 

kontingentet fastholdes 
 

7. Behandling af indkomne forslag 
der er ingen indkomne forslag 

 
8. Opstilling og præsentation af kandidater til valg:  

 
Forkvinde: Tina Maria Nielsen – ikke på valg 

Næstforkvinde: Eva Steen Christensen – ikke på valg 
Bestyrelsesmedlem: Veo Friis Jespersen – på valg 

Bestyrelsesmedlem: Anders Bonnesen – ikke på valg 
Bestyrelsesmedlem: Henrik Miklos Andersen – på valg 

Bestyrelsesmedlem: Mari Keto – ikke på valg 
Bestyrelsesmedlem: Sian Kristoffersen - på valg 

Suppleant: Janne Malmros - på valg 
Suppleant: Lars Rasmussen - på valg 

 
Alle bestyrelsesmedlemmer og suppleanter ønsker genvalg og genvælges 

 
9. Valg af revisor  

Beierholm revision - genvælges 
 

 10. Eventuelt 
 

Der er stor ros til ledelsen og medarbejderne. Det er vildt flot det arbejde der er lagt i forhold 
til nedrivning og opretholdelse af så mange væsentlige aktiviteter i værkstederne i denne 

periode.  

 



 

VAK – årsberetning 2023 
Bestyrelsen: 

• Forkvinde: Tina Maria Nielsen 
• Næstforkvinde: Eva Steen Christensen 
• Bestyrelsesmedlemmer: 

Anders Bonnesen 

Henrik Miklos Andersen 

Veo Friis Jespersen 

Mari Keto 

Sian Kristoffersen 

 

• Suppleanter: 
Janne Malmroos 

Lars Rasmussen 

 

 

Medlemmer 2022:   

Medlemmer d.31/12-2023: 161 

 

Udvikling i medlemstal de seneste år. 

 

År Medlemmer af VAK Nye medlemmer Udmeldt 

2023 161 +16 -17 

2022 162 +14 -18 

2021 166 +23 -9 

2020 152 +15 -13 

2019 150 +17 -29 

2018 162 +20 -7 

2017 156 +19 -7 

2016 144 +19 -4 

2015 133 +32 -12  

 



Personalet på VAK: 

Ledelsesteam: Benny Forsberg Jensen 25 t/uge(økonomiansvar), Troels Flensted 16 t/uge 

Værkstedsmedarbejder Nicolai Risbjerg 16t/uge. (På regning gennem KKArt) 

Værkstedsmedarbejder Andreas Rasmussen 16t/uge. (På regning) 

Regnskabsfører Christopher Lund (På regning) 

Bogholder og revisor Kristoffer Falk (Beierholm) 

 

Årets gang i VAK 2023 

I værkstederne lykkedes det at holde nogenlunde den samme omsætning som året før, 

til trods for en stor opgave med oprydning og reorganisering. Stort set alle funktioner er 

flyttet sammen i de bygninger, som ikke skal rives ned – og medlemmerne viser stor 

forståelse for at forholdene er noget komprimerede.  

Igen i år har de digitale teknikker sat større aftryk på værkstedets samlede produktion og 

fører sammen med aluminiumsstøbning, LineX og pulverlakering til mange store værker – 

både i omfang og teknisk kompleksitet. 

VAK2024. I februar blev afholdt en lille fejrings- og informationsreception om VAK2024. 

Beboere i lokalområdet og ildsjæle fra byen var inviteret til et glas fyraftensbobler, en 

gennemgang af bygningens og VAKs historie, samt præsentation af skitseprojektet. Alt 

blev modtaget i en positiv ånd og fornemmelsen var at de få bekymringer der var fra 

naboer kunne besvares tilfredsstillende. 

I marts var TV2øst forbi og sendte et ganske kort indslag om planerne for VAKs fremtid. 

Flere af de store gamle træer på grunden blev fældet og alt gjort klart til nedrivning, mens 

vi ventede på byggetilladelse. Det blev desværre en meget lang venten pga. et par 

områder på grunden med forurenet jord, som krævede yderligere miljøundersøgelser. I 

sidste ende krævedes dog ganske små ekstra foranstaltninger i den videre håndtering. 

I november sendte VAK et brev til Kulturministeren med ønsket om at genstarte dialogen 

med ministeriet om en øget fremtidig driftsstøtte. Svaret kom først i marts 2024 i form af 

en positivt formuleret støtte til VAKs formål og arbejde og beskeden at yderligere støtte 

ikke umiddelbart kunne gives. 

 

Bestyrelsen har fulgt projekteringen af VAK2024 gennem de to 

bestyrelsesrepræsentanter i styregruppen og ledelsens tilbagemeldinger parallelt med 

de løbende opgaver med bl.a. optagelse af nye medlemmer. Derudover har bestyrelsen 

drøftet modeller for de overordnede nye strukturerer som VAK2024 vil kræve. 

 


